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CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI   SÂNIOB 

Saniob Nr 199,C.P. 417192, Judeţul Bihor, România 

Tel: 0259 / 441028; CUI:4820291 

e-mail: registratura@saniob.ro; Web: www.saniob.ro  

 NR. 2185/14.09.2023 

 

 

PROCES-VERBAL 

 

 

Incheiat azi 14.09.2023  în  ședința  ordinară a Consiliului local al comunei Sâniob, 

stabilită și convocată prin dispozitia primarului nr.121/08.09.2023 , sedință care a avut loc la 

sediul administrativ al acestei institutii publice, ora 10.00, cu prezența fizică. 

 La prezenta ședinta au participat următorii consilieri:  viceprimar Opre Viorel-Florian,  

Zatyko Stefan-Adalbert, Braun Laszlo, Kiss Istvan-Matyas, Kiss Stefan-Alexandru , Laszlo 

Sandor, Molnar Jozsef, Buzas Ioan-Nicolaie, Torok Ianos,  Kubola-Penzes Ida-Krisztina.  
 A absentat consilier Erdei Dănut-Eugen, anunțând că este plecat în concediu. 

Au participat de drept: D-ul Zatyko Jacint – primarul comunei Sâniob și d-na  Mela 

Maria-Elena – secretar general . 

  

S-a constatat că ședinta este statutară, participând 10 consilieri locali din totalul de 

11 consilieri în functie, iar ședința este  deschisă cu intonarea imnului național.  

 

Înainte de a se trece la aprobarea Ordinii de zi, deoarece președintele de ședință ales, este 

absent, d-na secretar general arată că, conform ROF, în absența președintelui de ședință, 

atribuțiile acestuia sunt preluate de viceprimar.  

 

 

Astfel, dl Opre Viorel-Florian, președintele de ședință, este invitat să preia conducerea 

ședinței și să supună spre dezbaterea Consiliului local al comunei Sâniob,  proiectul ordinii de zi 

a ședintei ordinare, având următoarele propuneri: 

 

O R D I N E A   D E     Z I: 

 

 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi pentru şedinţa ordinară din 14.09.2023.     

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea proceselor verbale ale ședințelor ordinare și extraordinare 

din 20.07.2023, 10.08.2023, 04.09.2023 și 07.09.2023. 
3. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului comunei Sâniob pe  anul 2023,  

4. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului  Consiliului local al comunei Sâniob în 

Consiliul de Administratie și în Comisia pentru evaluarea şi asigurarea calităţii educaţiei, în 

cadrul Școlii Gimnaziale ,,Szent Istvan,,  Sâniob. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului Tehnic și Devizul General actualizat 

pentru obiectivul de investiție cu titlul: “Înființarea și dotarea unui centru de colectare prin aport 

voluntar în Comuna Sâniob, județul Bihor” depus în cadrul apelului de proiecte 

PNRR/2022/C3/S/I.1.A, componenta C3 – Managementul deșeurilor, Investiția I1. Dezvoltarea, 

modernizarea și completarea sistemelor de management integrat al deșeurilor municipale la nivel de 

județ sau la nivel de orașe / commune Subinvestiția I1.A. Înființarea de centre de colectare prin 

aport voluntar. 
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6. Proiect de hotărâre privind actualizarea componenței echipei mobile care asigură intervenția de 

urgență în cazurile de violență domestică în comuna Sâniob 

7. Proiect de hotărâre privind modificarea Actului constitutiv şi a Statutului Asociaţiei  

Intercomunitare Zona Nord – Vest  

8. Proiect de hotărâre privind modificarea Actului Constitutiv al Societății APĂ CANAL NORD 

VEST SA 

9. DIVERSE. 

 

 Drept urmare ordinea de zi este aprobata cu 10 voturi pentru, adoptându-se Hotărârea 

nr.65.  

 La punctul doi din ordinea de zi, d-na secretar general a pus la dispozitia  consilierilor 

locali procesele verbale ale ședințelor extraordinare din 20.07.2023, 10.08.2023, 04.09.2023 și 

07.09.2023, pe care presedintele de sedinta le-a supus spre aprobarea Consiliului local . 

Drept urmare procesele verbale au fost aprobate cu 10 voturi pentru, 0 împotrivă şi 0 

abţineri, adoptandu-se Hotararea nr.66.  

 

 La punctul trei din ordinea de zi, Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului 

comunei Saniob pe  anul 2023,  

Dl președinte de ședință invită la discuții. 

 Dl Zatyko Stefan Adalbert arată că materialul a fost studiat în ședința de comisii,  nu sunt 

obiecții, fiind avizat favorabil. 

 dl. Președinte de ședință supune la vot  proiectul de hotărâre, punctul trei al ordinii de zi, 

adoptându-se Hotararea nr.67, cu 10 voturi pentru, 0 voturi impotriva și 0 abțineri.  

   

 La punctul patru din ordinea de zi, Proiect de hotărâre privind desemnarea 

reprezentantului  Consiliului local al comunei Sâniob în Consiliul de Administratie și în Comisia 

pentru evaluarea şi asigurarea calităţii educaţiei, în cadrul Școlii Gimnaziale ,,Szent Istvan,,  

Sâniob.,  

Dl președinte de ședință invită la propuneri. 

 Dl Zatyko Stefan Adalbert propune pe dl Kiss Istvam Matyas. 

 dl. Președinte de ședință supune la vot  propunrea făcută, adoptându-se Hotararea nr.68, 

cu 10 voturi pentru, 0 voturi impotriva și 0 abțineri.  

 

La punctul cinci din ordinea de zi, Proiect de hotărâre privind aprobarea Proiectului 

Tehnic și Devizul General actualizat pentru obiectivul de investiție cu titlul: “Înființarea și dotarea 

unui centru de colectare prin aport voluntar în Comuna Sâniob, județul Bihor” depus în cadrul 

apelului de proiecte PNRR/2022/C3/S/I.1.A, componenta C3 – Managementul deșeurilor, Investiția 

I1. Dezvoltarea, modernizarea și completarea sistemelor de management integrat al deșeurilor 

municipale la nivel de județ sau la nivel de orașe / commune Subinvestiția I1.A. Înființarea de centre 

de colectare prin aport voluntar. 

    Dl președinte de ședință invită la discuții. 

     Dl Laszlo Sandor arată că materialul a fost studiat în sedința de comisii și nu sunt 

obiecții. 

dl. Președinte de ședință supune la vot  proiectul de hotărâre, punctul cinci al ordinii de zi, 

adoptându-se Hotararea nr.69, cu 10 voturi pentru, 0 voturi impotriva și 0 abțineri. 

  

 La punctul șase din ordinea de zi, Proiect de hotărâre privind actualizarea componenței 

echipei mobile care asigură intervenția de urgență în cazurile de violență domestică în comuna 

Sâniob, 

Dl președinte de ședință invită la discuții. 

Dl Zatyko Stefan Adalbert arată că materialul a fost studiat în sedința de comisii și nu sunt 

obiecții,  
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dl. Președinte de ședință supune la vot  proiectul de hotărâre, punctul șase, adoptandu-se 

Hotararea nr.70, cu 10 voturi pentru, 0 voturi impotriva si 0 abtineri . 

 

La punctul șapte din ordinea de zi, Proiect de hotărâre privind modificarea Actului 

constitutiv şi a Statutului Asociaţiei  Intercomunitare Zona Nord – Vest .       

Dl președinte de ședință invită la discuții. 

Dl Laszlo Sandor arată că materialul a fost studiat în sedința de comisii și propune, în 

numele grupului de lucru UDMR, ca pentru o mai bună studiere a documentelor și situațiilor, 

până la luarea unei decizii, acest material împreună cu următorul proiect de la punctul 8, care se 

leagă una de alta, să fie amânate pentru o ședință viitoare. Aceste considerente au fost luate în 

urma discuțiilor in cadrul ședinței comisiilor de specialitate, deoarece în decursul anilor au fost 

luate mai multe hotărâri, aprobate cu ochii închiși și acum ne trezim că nu putem face nimic. 

Calitatea apei nu corespunde, prețurile sunt majorate după bunul  lor plac, fără a comunica aceste 

fapte, fără o transparență legală, deși scrie foarte clar că dacă ai modificat prețul, trebuie să faci o 

informare o dată cu factura. Deci sunt niște probleme și eu zic că trebuie să analizăm foarte atent 

situația, iar pe ședința următoare, noi, grupul de lucru UDMR să venim cu niște clarificări. Un alt 

aspect este componența Consiliului Director, în care sunt membri primari care nu au delegat 

serviciul de apă-canal, de exemplu Marghita, Lugașul de jos, etc., care ne stabilesc nouă prețul, 

inclusiv contribuția de 3 lei/locuitor, ceea ce pe ei nu-i doare și cu care noi nu suntem deloc de 

acord. De aceea, suma respectivă nu am acceptat-o și nu am inclus-o în rectificarea bugetară. O 

problemă reală este faptul că, Consiliul local anterior a mandatat toată răspunderea către ADI, iar 

Asociația nu mai ține cont de nimeni și ia decizii fără nici o consultare. Mai mult, nu respectă 

prevederile din Statut și nu prezintă către AGA nici un fel de rapoarte financiar-contabile, 

bilanțuri, etc.și vin cu hotărâri AGA gata emise, fără a exista ședințele și convocările propriu-zise. 

Practic, membrii AGA sunt puși în fața faptelor împlinite. De aceea vom analiza și acest aspect, 

iar pe ședința următoare, probabil vom iniția abrogarea acelei hotărâri de mandatare.  

Dl Zatyko Stefan-Adalbert arată că, această ADI Zona NV se consideră proprietar și fără 

consultarea Consiliului local, vor să facă proiecte pe domeniul public al comunei Sâniob și până 

la urmă noi suntem trași la răspundere ca să participăm la unele programe, pentru că aduc niște 

hotărâri și niște devize, de care noi nu știm nimic. Mai mult, ne solicită sume de cofinanțare, la un 

proiect de investiții, pentru care nici măcar nu știm dacă există semnat un contract de finanțare. 

Atâta timp cât nu există un contract de finanțare semnat, practic nu ai ce să cofinanțezi. Se 

folosesc de hotărâri mai vechi, pentru a obține bani de la noi. 

Dl primar arată că propune să se analizeze toate hotărârile care au fost aduse din 2014 

încoace și ce considerăm că nu este ok, să le abrogăm pe toate. Nu are rost să mergem tot așa, 

înainte. Chiar a fost o prostie că a fost delegată gestiunea sistemului nostru de apă, am zis de 

nenumărate ori... n-a fost nimeni obligat, pus pistolul la tâmplă, să predea apa. Nici Viișoara, nici 

Tăuteu, nici Lugașul de Jos, nici Biharia, nici Sârbi nu au predat, au sistemul lor propriu. Nici noi 

nu trebuia să predăm și aveam calitate mult mai bună și prețuri mult mai bune pentru 

consumatori. Am spus de o mie de ori... consider că au fost aduse unele hotărâri cu care a fost 

infectată populația, în condițiile în care nimeni nu a cerut să intrăm. Au ridicat prețul la 7.30 apa, 

cel mai mare preț din județ, mai mult decât la Oradea și după Decizia ANRSC, apa ar trebui să se 

scumpească de la 01.07.2023 la 10 lei, ceea ce este enorm. ADI Zona NV, ca să obțină de la 

ANRSC autorizație, a trebuit să depună o serie de documente, în așa fel încât să obțină un preț cât 

mai mare la apă și canal, fapt justificat prin profit = 0, pierderi = cât încape... 

La finalul discuțiilor, dna secretar general concluzionează că se dorește ca punctul 7 și 8 

din ordinea de zi să fie amânate pentru o altă ședință. 

 

La Diverse 

D-l Opre Viorel-Florian – președintele de ședință, invită la discuții. 
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Dl primar dorește să preia cuvântul și se adresează dlui Molnar Jozsef, deoarece a fost 

comunicată o măsură a Camerei de Conturi Bihor, cu termen 01.07.2023 și nici până azi nu a fost 

plătită paguba pe care dvs ați adus pentru comuna asta. Cumva trebuie rezolvat și să nu așteptați 

să plătesc eu ce ați făcut dvs. Mă gândesc că nu e nici normal, nici etic. Dacă nu rezolvați 

problema, noi trebuie să ne adresăm prin instanță și nu cred că este prea ok pentru nici unul. Mai 

exact, dacă nu ați fi luat acele telefoane scumpe și implicit să prelungiți contractul, atunci nu 

aveam problema asta. Urmează ca dna de la C.C. să vină să verifice temele de casă și atunci, 

binențeles că nu va fi plăcut. Pentru că atunci d-na a calculat o perioadă și dacă o să intre și mai 

dur, va fi mult mai mult de plătit. Plus că suma calculată, continuă să producă penalități și 

dobânzi. 

Dl Molnar Jozsef solicită, ca la momentul când d-na auditor va veni la primărie, să fie 

înștiințat și roagă să fie o discuție de față cu dânsa. 

Dl Kiss Stefan Alexandru întreabă ce se întâmplă în continuare cu asfaltarea. 

Dl primar arată că așteptăm să primim faza de la ISC, care sper să fie mâine sau la 

începutul săptămânii viitoare, și apoi urmează tronsul de pe strada Paskom, strada Kiss, strada 

Toth, astfel că mare parte va fi deja asfaltat. Apoi ne pregătim și în zona Bisericii și sper să 

finalizăm cât mai repede. După care, mergem mai departe, pentru că săptămâna asta am fost la 

București și am semnat Anghel Saligny 2 și urmează să ne apucăm și pe la Cenaloș. 

 

 

La epuizarea punctelor de pe ordinea de zi, alte probleme nu s-au mai discutat. 

             D-l Opre Viorel-Florian – președintele de ședință: 

  - Declar sedința incheiată!  

  Vă mulțumesc pentru participare ! 

 

 Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 

 

 

 

 

 

 

     PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ                                             SECRETAR GENERAL 
           Viorel-Florian OPRE                                                               Maria-Elena MELA  


